
 
Valtuutettu Mika Peltokorven ym. aloite Paraisten torista 
 
Kaupunginvaltuusto 24.04.2023     
  
 
Päätös Kaupunginvaltuusto merkitsi seuraavan aloitteen tiedoksi: 

 
”Kun puhutaan elinvoimasta ja vetovoimasta, tulee ensimmäisenä mieleen mm. 
hyvät palvelut, siisti yleisilme ja tyytyväiset asukkaat. Valitettavasti tällä hetkellä 
Paraisten brändinä toimii autioituneet talot ja tyhjät kadut, vinot liikennemerkit, 
kokonaan kaatunut turisti-info -kyltti, huonosti toimiva vierasvenesatama ja 
antiikkinen kivikasa, jota taksiasemaksi kutsutaan.  
 
Me allekirjoittaneet ehdotamme taksiaseman uudistamiseksi seuraavaa:  
 
Vanha taksiasema puretaan ja tilalle tehdään rakennus, joka sisältää mm. 
kahvilan, yleisövessan ja turisti-infon.  
 
Koko torialue katetaan ja panostetaan valaistukseen, niin että paikka kiinnittää 
ohikulkijan huomion positiivisesti ja houkuttelee ostoksille.  
 
Torialueelle suunnitellaan myyntikojuja, ja otetaan huomioon paikallisten 
tuottajien tarpeet. Jollakin kojulla voisi olla myös A-oikeudet, johon paikalliset 
pienpanimot voisivat tulla myymään tuotteitaan.  
 
Torista voitaisiin rankentaa mukava ajanviettopaikka ja paraislaisten toinen 
olohuone, jonne ihmiset tulisivat kahville, ostoksille ja viihtymään.   
 
Alue voitaisiin pitää autottomana ja katettuun tilaan rakentaa esim. 
istuinryhmiä.” 

 
 __________________  
 
Kaupunginhallitus 15.05.2023 § 159  
  
 
Valmistelija Hallintopäällikkö Hanna-Maria Grandell, puh. 050 473 9910 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 
 

Uuden päivitetyn ja kaupunginhallituksessa hyväksytyn aloiteohjeistuksen 
mukaisesti kaupunginvaltuustossa tehdyt valtuustoaloitteet otetaan aina 
seuraavaan kaupunginhallitukseen ja määritellään niille vastuuvalmistelijat. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää lähettää valtuutettu Mika Peltokorven ym. aloitteen 

Paraisten torista elinvoimatoimialan valmisteltavaksi. Asiassa tehdään 
poikkihallinnollista yhteistyötä teknisten tukipalvelujen kanssa.     
 
Vastuuvalmistelija on elinvoimapäällikkö Maria Leppäkari. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 



Jakelu Elinvoimapäällikkö, yrityskehittäjä, elinkeinopäällikkö, tekninen päällikkö, 
kiinteistöpäällikkö, johtava rakennustarkastaja, kaavoituspäällikkö 

 
 __________________ 
 
Kaupunginhallitus 21.08.2023 § 376    
384/10.03.01.00/2023    
 
Valmistelija Elinvoimapäällikkö Maria Leppäkari, puh. 040 525 8995 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 
  
 Tori on paikka, joka markkeeraa kaupungin keskustaa. Torikulttuuri kuvastaa 

funktiota ja arvoa, joka paikalla on kaupungin ytimenä ja kokoontumispaikkana. 
Paraisten keskustassa torin kehittäminen on ollut monen vuoden projekti. 
Ehdotuksia, aloitteita ja suunnitelmia torin tulevaisuudesta oli jo vuonna 2014. 
Torin rakennus, ns. taksiasema, on ollut kaupunginhallituksen hyväksymällä 
purettavien kiinteistöjen listalla. Kiinteistön purkaminen on kuitenkin erinäisistä 
syistä viivästynyt.  

 
 Toimet kaupungin elinvoiman ja asukkaiden hyvinvoinnin vahvistamiseksi ovat 

kaikkien edun mukaisia. Valtuutettu Peltokorpi ym. haluaa vahvistaa Paraisten 
keskustan elinvoimaa ja vetovoimaa konkreettisilla torin kehittämisehdotuksilla 
edellä esitetyn mukaisesti. 

 
 Elinvoimapäällikkö teki huhtikuun alussa aloitteen taksiaseman purkamisesta ja 

asetti tarkoitusta varten sisäisen työryhmän. Työryhmää johtaa ja sen 
koollekutsujana toimii yrityskehittäjä. Käyntiin pantiin erinäisiä selvityksiä luvista, 
piirustuksista, vuokrasopimuksista ja rakennusluvista ym. 

 
 Johtoryhmässä keskusteltiin torin kehittämisestä 16.5.2023 ja korostettiin 

asukkaiden osallistamista kehittämistyöhön. Kevään aikana on pidetty 
kahdenkeskisiä ja yhteisiä tapaamisia torimyyjien, taksiyrittäjien ja yhdistysten 
kanssa. Toriin keskittyvä tapaaminen yhdistysten kanssa kutsuttiin koolle 
7.6.2023. Keskustelua käytiin purkamisaikataulusta, käytännön järjestelyistä, 
torin tulevaisuudesta ja siitä, miten asukkaille mahdollistetaan vaikuttaminen 
torin suunnitteluun. Pro Paraisten Kirkkosalmi ry esitteli visionsa torista tehtyjen 
luonnosten muodossa. Purkupalvelun kilpailuttamisen jälkeen taksiaseman 
purkaminen käynnistyi. 

  
 Juhannustorilla 21. kesäkuuta kaupungin edustajat keräsivät torikävijöiden 

huomioita ja toiveita tulevaisuuden torista osana kaupungin demokratia- ja 
osallisuushanketta. Yle Åboland raportoi tilaisuudesta 22.6.2023. Työtä 
asukkaiden osallistamiseksi torin ja elinvoimaisen keskustan kehittämiseen 
jatketaan. Kirjaston sisäänkäynnin yhteydessä on tätä tarkoitusta varten 
ilmoitustaulu, johon kaupungintalon kävijät voivat kirjata toivomuksensa. 
Sähköinen kyselykaavake julkaistaan sosiaalisessa mediassa elokuussa.  

 
 Työ etenee ja kerättyyn aineistoon, mukaan lukien Peltokorven ym. aloitteeseen, 

perustuva konkreettinen kehittämisehdotus esitellään myöhemmin syksyllä. 
Paraisten keskustan torin kehittämisen kannalta on ensiarvoisen tärkeää, että 
asukkaiden mielipiteet ja näkemykset otetaan huomioon. 

 
Vaikutusten arviointi Paraisten kaupunki sisällyttää asukkaiden näkemykset torin tulevaisuuden 

suunnitteluun edistääkseen demokratiaa ja osallisuutta kaupungissa. 
Suunnittelussa huomioidaan jätetyn aloitteen lisäksi yksittäisten asukkaiden 



näkemykset, mukaan lukien torin käyttäjien, torikävijöiden, toriyrittäjien ja 
elinkeinonharjoittajien sekä yhdistysten ja muiden aktiivisten toimijoiden toiveet. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Patrik Nygrén, puh. 040 511 4383 
 etunimi.sukunimi@parainen.fi 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää 

1) merkitä aloitteen johdosta annetun selvityksen tiedoksi ja 
2) ehdottaa, että valtuusto toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin. 
 
Jakelu Kaupunginvaltuuston päätöksen jälkeen: Aloitteen tekijä, elinvoimapäällikkö, 

yrityskehittäjä, elinkeinopäällikkö, tekninen päällikkö, kiinteistöpäällikkö, johtava 
rakennustarkastaja, kaavoituspäällikkö 

 
 __________________ 


